
رییس مرکز پژوهش های اتاق بازرگانی تشریح کرد
سهاولویتاقتصادایرانپسازرفعتحریمها

رییس مرکز پژوهش های اتاق بازرگانی ایران می گوید، اقتصاد کشور باید 
خود را آماده کند تا در صورتی که تحریم ها کنار رفتند، امکان اســتفاده 

حداکثری از این فضا را به دست آورد.
محمد قاســمی اظهار کرد: یکی از اصلی ترین اولویت هایی که باید در این 
حوزه به آن توجه داشت، موضوع تولید است. هرچند در سال های گذشته 
نیز بحث های زیادی درباره حمایت از تولید مطرح شــده اما موضوعی که 

بیشترین اهمیت را دارد، حمایت از تولید رقابت محور است.
وی درباره اهمیت ایــن نوع از حمایت گفــت: در صورتی کــه ما فضا را 
برای رشــد تولید رقابت محور فراهم کنیم، قطعا امکان افزایش کیفیت 
محصولات داخلی و حضــور در عرصه صادراتی فراهم خواهد شــد و در 

نهایت به نفع اقتصاد ملی تمام می شود.
رییس مرکز پژوهش های اتــاق بازرگانی ایران، جذب ســرمایه را دیگر 
اولویت مهم اقتصاد ایران دانست و گفت: ما در سال های گذشته با توجه به 
شرایطی که بر اقتصاد ایران حکم فرما بوده، نتوانسته ایم در جذب سرمایه 
گذاری چه داخلی و چه خارجی موفق عمل کنیم و همین موضوع توسعه 
زیرساخت ها و آماده سازی اقتصاد برای اســتفاده از فرصت های جدید را 
محدود کرده اســت. از این رو در صورت رفع یا کاهش تحریم ها، باید یکی 

از اصلی ترین اولویت های اقتصاد ایران، جذب سرمایه های جدید باشد.
قاسمی ادامه داد: برای فراهم شدن شــرایط برای جذب سرمایه، یکی از 
اصلی ترین بخش هایــی که باید آمادگی خود را افزایــش داده و مقدمات 
لازم برای ارتباط با اقتصاد جهانی را فراهم کند، نظام بانکی کشــور است. 
در واقع ســومین اولویت اقتصاد ایران در صورت احیای برجام، باید بهبود 

شرایط نظام بانکی کشور باشد.
وی با بیان اینکه فاصله میان عملکرد بانکی ایــران و جهان افزایش یافته، 
تاکید کرد: چه توســعه تولید و چه جذب سرمایه های جدید نیاز به توسعه 
روابط بانکی و ارتباط شــبکه بانکی ایران و جهان دارد. ما در این ســال ها 
شــرایط حضور در این عرصه را نداشــته ایم اما باید برای بهبود شرایط و 
کاهش محدودیت ها خود را آماده کنیم.قاســمی خاطرنشــان کرد: البته 
اصلاح شرایط نظام بانکی کشور تنها موضوعی داخلی نیست. پس از آنکه 
شرایط در داخل فراهم شد، باید تلاش کرد که موضوعاتی مانند اف ای تی 
اف و لوایح پولشویی تعیین تکلیف شود تا با برطرف شدن نگرانی ها درباره 

اقتصاد ایران، امکان حضور در عرصه های بین المللی برای ما فراهم شود.

اتاق  کارشناس بازار مسکن مطرح کرد

امیدواریبهبازارمسکـندرنیمهدومسال
خریدار   یک کارشــناس بازار مســکن 
گفت: امیدواریم در نیمه دوم ســال ۱۴۰۱ 
به یک فضایی برســیم که نرخ رشد قیمت 
مسکن پایین تر از تورم عمومی باشد؛ راهکار 
اصلی کنترل تورم عمومی و افزایش ساخت 

و ساز است.
مهدی روانشادنیا اظهار کرد: در حال حاضر 
بازار مسکن در یک نوع ابهام و انتظار است. 
در نتیجه در این شرایط  قاعدتا ریزنوساناتی 
را شاهد هستیم. نرخ افزایش ماهیانه قیمت 
مســکن در تهران از ۸ درصــد در تیرماه به 
۱.۸ درصد در مردادماه رسیده که کمترین 
میزان در ســال ۱۴۰۱ بجــز فروردین ماه 
است و نشــان می دهد بازار در حال انتظار 

به سر می برد.
وی افــزود: کنش گــران بــازار مســکن 
می خواهند ببینند شرایط بازارهای موازی 
به چه صورتــی پیش  می رود و بــه تبع آن 

بخش مسکن هم تحت تاثیر قرار می گیرد.
این کارشناس بازار مسکن با اشاره به کاهش 
ساخت و ســاز در کشــور گفت: هم اکنون 
تعــداد پروانه های ســاختمانی و پایان کار 
بســیار محدود شده اســت. باید تعقلی در 
وضعیت ســاخت و ســاز بخصوص مسکن 
متناسب با تقاضا به وجود بیاید. نهضت ملی  
مســکن تا زمانی که وارد بازار نشود و قابل  
بهره برداری نباشــد اثرگــذاری چندانی بر 

قیمت ها نخواهد داشت.

روانشــادنیا خاطرنشــان کرد: ما تجربه ی 
مسکن مهر را داشــتیم که بعضا می بینیم 
برخی پروژه ها با گذشــت بیش از ۱۰ سال 
هنوز آماده تحویل نشــده اســت. متقاضی 
مسکن که امروز به خانه نیاز دارد نمی تواند 
از طریق مســکن دولتی نیاز خود را تامین 
کند، بنابراین نرخ ها در بازار خود را نشــان 
می دهد.وی، کنترل تــورم و افزایش تولید 

مســکن را دو راهکار اصلی برای ساماندهی 
بازار مسکن دانســت و گفت: باید به سمت 
محرک هایــی برویــم که وضعیــت تولید 
مسکن بهبود پیدا کند. مقام معظم رهبری 
هم اخیرا به مساله مسکن اشــاره کردند و 
فرمودند »در قضیه مســکن عقب ماندگی 
زیــادی وجــود دارد که موجــب افزایش 
سرسام آور قیمت و اجاره بها و رنج و زحمت 

مردم شده اســت«. این نکته مهمی است و 
دولت به نظر من باید در تولید مسکن تحول 

ایجاد کند.
این کارشناس بازار مســکن با اشاره به روند 
افزایشــی قیمت مســکن از آذرماه ســال 
۱۳۹۶ تا کنون یادآور شد: سابقا بازار مسکن 
دوره های رونق و رکود داشــت که معمولا در 
یک بازه ۶ ماهه تا یک ساله قیمت ها افزایش 

می یافت، بعد برای یک دوره سه تا پنج سال 
قیمت ها تثبیت می شــد و از نــرخ تورم جا 
می ماند. امــا در حال حاضر که روند رشــد 
قیمت ها از اواخر ســال ۱۳۹۶ شروع شده، 
بجز سال ۱۴۰۰ متاسفانه شاهد این هستیم 

که افزایش قیمت ها وجود داشته است.

سه عامل رشد بازار مسکن در نیمه 
ماه های ابتدایی امسال

روانشــادنیا تاکید کــرد: ســال ۱۴۰۱ به 
صورت خــاص عوامل بخش عرضه ناشــی 
از قیمــت نهاده های ســاختمانی و اصلاح 
نظام یارانه ای منجر به ایجــاد تورم در بازار  
مسکن شــد. از طرف دیگر وقتی بازارهای 
موازی رونــد افزایشــی به خــود گرفتند 
متقاضیان خرید مسکن چه از قشر سوداگر 
و چه  مصرف کننده، این  بازار را مستعد رشد 
دیدند.وی درباره پیش بینی بازار مسکن در 
نیمه دوم ســال جاری گفت: امیدواریم در 
نیمه دوم سال ۱۴۰۱ به یک فضایی برسیم 
که نرخ رشــد قیمت مسکن پایین تر از تورم 
عمومی  باشــد. راهکار اصلــی کنترل تورم 

عمومی و افزایش ساخت و ساز است. 
ثبات بــازار در مردادمــاه را نمی توان یک 
تحول اساســی در اقتصاد مسکن دانست؛ 
فقط می توان از واژه های ابهام و انتظار برای 
آن اســتفاده کرد که ان شــاءالله در آینده 

برطرف شود.
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وزیر امــور خارجه گفــت: آژانــس بین المللی انرژی 
اتمی باید از رفتار سیاســی خود فاصله بگیرد و صرفاً بر 

تکلیف و وظیفه فنی خودش متمرکز شود.
 حســین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان 
در جریان سفر به روسیه در نشست خبری مشترک با 
»سرگئی لاوروف« وزیر امور خارجه روسیه در واکنش 
به تحولات عراق گفت: مرجعیت دینی در عراق منشــأ 

بسیار مهمی در تثبیت امنیت در این کشور است.
وی همچنین با اشاره به تحولات لیبی، افزود: تهران و 
مسکو در مسیر رایزنی های منطقه ای از برقراری ثبات 
و امنیت و تعیین سرنوشــت لیبی به دست مردم این 

کشور حمایت می کنند.
وزیر امور خارجه همچنین در خصوص همکاری های 
اقتصادی دو کشــور نیز گفت: در موضــوع توافق نامه 
جامع همکاری های بلندمدت تهران و مســکو، امروز 

آخرین دیدگاه ها را بــا هم تبادل کردیم و در 
آینده نزدیک این ســند در دو طرف پس از 

تأیید وارد مرحله اجرایی خواهد شد.
امیرعبداللهیــان افزود: همچنیــن توافق 
کردیم در آینده نزدیک کمیسیون مشترک 

اقتصادی دو کشور در مسکو برگزار شود.
وی در خصوص آخرین تحولات از مذاکرات 

برای رفع تحریم ها نیز گفــت: اخیراً آخرین متن طرف 
آمریکایی را دریافت کردیــم و همکاران من به دقت در 
حال بررســی متن هســتند و ما همچنان در موضوع 

تضمین نیازمندی متنی نیرومندتر هستیم.
امیرعبداللهیان تصریح کرد: ما برای رســیدن به یک 
توافق خوب، قوی و پایدار جدی هســتیم. البته یکی 
از موضوعاتــی که در تبــادل پیام های شــفاهی ما با 
طرف های مذاکره کننده مورد توجه قــرار گرفته، اما 

باید در متن هم آن را نیرومند ســازی کنیم 
این اســت که اولاً آژانــس بین المللی انرژی 
اتمی باید از رفتار سیاسی خود فاصله بگیرد 
و صرفــاً بر تکلیــف و وظیفه فنــی خودش 
متمرکز شــود.وی تصریح کــرد: ثانیاً برای 
ایران قابل قبول نیســت که پس از بازگشت 
همه طرف ها به برجام، مجدداً شــاهد برخی 
از دیدگاه های سیاسی و اتهامات بی اساس آژانس بین 
المللی انرژی اتمی باشیم، از این رو در حوزه تضمین ها 
موضــوع، حل و فصل مســائل باقیمانــده پادمانی در 

آژانس نیز مورد توجه جدی ما است.
رئیس دســتگاه دیپلماســی افزود: معتقد هســتیم 
چنانچه طــرف آمریکایی در موضوع لغــو تحریم ها و 
برخی نگرانی هایی که ما داریــم، واقع بینانه عمل کند 
و بتواند متــن موجودی کــه در دســتور کار داریم را 

نیرومند سازی کنیم، رسیدن به توافق دور از دسترس 
نخواهد بود.

امیرعبداللهیان با بیان اینکه من از نقش سازنده مسکو 
در حمایت از مواضع منطقی جمهوری اســلامی ایران 
در مذاکرات تشکر می کنم، تاکید کرد: همکاران من با 
دقت و ســرعت لازم در حال بررسی دقیق پیشنهادات 
طرف آمریکایی هستند. به محض آنکه بررسی هایمان 
را نهایی کنیم، از طریق هماهنگ کننده یعنی اتحادیه 

اروپا پاسخ را ارائه خواهیم کرد.
وی افزود: بــار دیگر تاکید می کنم کــه هیئت ایرانی و 
مذاکره کننده ارشــد ما ماه ها در ویــن توقف و حضور 
داشــتند و گفتگو کردند. هــدف ما از ایــن گفتگوها 
رســیدن به یک توافق خــوب، قوی و پایدار اســت و 
امیدواریم با واقع بینی طــرف آمریکایی بتوانیم به این 

نقطه توافق دست پیدا کنیم.

وزیر

امیرعبداللهیاندرنشستخبریمشترکبا»لاوروف«:آژانسازرفتارسیاسیفاصلهبگیرد
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لزومسرمایهگذاریپتروشیمیهادرزنجیره
ارزشپاییندستی

عباس غلامی کشــور ایران بــا توجه به موقعیــت جغرافیایی خود و 
دسترسی به منابع طبیعی و خدادادی نفت و گاز و همچنین بازار بزرگ 
داخلی و بازارهای صادراتی ظرفیت بســیار خوبی در توســعه صنعتی 
دارد. همین موضوع نیز ســبب شده که رشــته صنایع نهایی از جمله 
صنعت ســاختمان، لوازم خانگی، خودرو و قطعات، شــوینده، مبلمان 
و مصنوعات، تجهیزات الکترونیک، چاپ و بسته بندی در این سال ها با 

توسعه و رشد قابل توجهی مواجه شوند.
یکی از مهمترین موضوعات در صنایع یاد شده ضرورت توجه به زنجیره 
تامین مواد اولیه آنها اســت. صنعت پتروشیمی به عنوان یکی از صنایع 
مادر و راهبردی در کشــور، در این سال ها توانســته در کنار صادرات و 
کســب درآمدهای ارزی، مواد اولیه صنایع پایین دســتی را نیز تامین 

نماید.
بررسی وضعیت موجود صنعت پتروشیمی حاکی از آن است که با توجه 
به برنامه ریزی های سال های گذشــته، ظرفیت های مناسبی در تولید 
محصولات پایه پتروشیمی در کشور ایجاد شده است. این مهم ضرورت 
توجه به تکمیل و توســعه زنجیره ارزش و تبدیل این محصولات پایه به 
صدها محصول متنوع و با ارزش افزوده بالاتر را بیش از پیش می نماید؛ 
چرا که در حال حاضر علیرغم تامین بخشــی از نیاز مــواد اولیه صنایع 
داخلی توسط صنعت پتروشــیمی، کماکان بخشی از مواد اولیه صنایع 
پایین دستی پتروشیمی از خارج از کشور تامین می شود. لذا نیاز است 
که با برنامه ریزی های هدفمند، فعالان صنعت پتروشیمی با مشارکت 
حداکثری بخش خصوصی اقدام به توســعه زنجیره ارزش محصولات 

پایه موجود در کشور نمایند.
از طرف دیگر رشــد فزاینــده ای که بــا راه انــدازی پروژه های جدید 
پتروشــیمی به لحاظ حجم و تنــوع محصولات ایــن صنایع حاصل 
می شود، بیش از پیش بستر مناسبی را برای توسعه صنایع پایین دستی 
به عنوان مصرف کنندگان محصولات پتروشــیمی فراهم خواهد نمود. 
در همین رابطه نیز ارزش افزوده بالاتر، اشتغال پایدار و رقابت تولیدات 
داخلــی در بازارهــای جهانی و همچنیــن ایفای نقش شــرکت های 
دانش بنیــان در گِرو توســعه و تکمیــل زنجیــره ارزش محصولات 
پتروشیمی اســت. از این رو حمایت و پشــتیبانی از سرمایه گذاری در 
توسعه و تکمیل زنجیره ارزش صنعت پتروشــیمی مورد تاکید دولت، 
مجلس و وزارت نفت و شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی است. چرا که 
توسعه صنایع پایین دستی پتروشــیمی می تواند مصداق واقعی تحقق 

شعار سال )یعنی تولید دانش بنیان و اشتغال زا( محسوب شود.
در طول یک سال گذشــته دولت ســیزدهم اقدام به تعریف طرح های 
تکمیل زنجیره ارزش در صنعت پتروشیمی با هماهنگی هلدینگ های 
تخصصی و بخش های خصوصی نموده اســت. مهمتریــن اهداف این 
طرح ها را می توان در قالب توســعه متوازن و تبدیل محصولات پایه به 
محصولات با ارزش افــزوده بالاتر، ایجاد تنوع بیشــتر در محصولات و 
ارتقای ارزش ســبد محصولات صنعت پتروشــیمی، تامین مواد اولیه 
مورد نیاز صنایع پایین دستی و تکمیلی صنعت پتروشیمی، ارتقا نقش 
صنعت پتروشیمی در شاخص های کلان اقتصادی کشور، زمینه سازی 
برای بهره گیری از ظرفیت شرکت های دانش بنیان در توسعه طرح های 
تکمیل زنجیره ارزش و ایجاد اشــتغال پایدار با توســعه صنایع پایین 

دستی برشمرد.
در پایان باید به این مهم اشــاره کــرد که پیشــبرد طرح های تکمیل 
زنجیره ارزش صنعت پتروشــیمی نیازمند یک نگرش متفاوت است. 
باید بپذیریم که صنعت پتروشیمی وارد فاز جدیدی از توسعه شده که 
نیازمند به کارگیری خلاقیت و نوآوری در توســعه است، تحقق این امر 

نیز صرفاً با حضور بخش خصوصی صورت خواهد گرفت.

سخنگوی وزارت صمت خبر داد
اشتیاقبهوارداتعاملرکودصنایعدریایی

 

ســخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: اگر به صنایع دریایی 
سفارش ســاخت داده نشــود، رکود جدی این صنعت را تهدید خواهد 

کرد.
امید قالیباف افزود: صنایع دریایی کشــور ظرفیت ســاخت ۱۵۰ هزار 
تن شناور و ۲۳۵ هزار تن سازه دریایی را دارد، اما به دلیل آنکه سفارش 
خرید به جای تولید داخل به شــکل واردات است، شــاهدیم فقط ۱۰ 

درصد ظرفیت این صنعت مورد استفاده قرار می گیرد.
وی، متقاضیان عمده محصولات صنایع دریایی کشور را فعالان بخش 
خصوصی، شــرکت های کشــتیرانی و صنعت نفت ذکر کــرد و گفت: 
به عنوان نمونه شــرکت های نفتی برای خدمت رســانی به ســکوهای 
نفت و گاز و تاسیســات موجود در جزایر، در حال حاضر از ۱۲۰ شناور 
استفاده می کنند که ۷۰ شــناور وارداتی هســتند و به راحتی قابلیت 

ساخت داخل دارند.
ســخنگوی وزارت صمت بیان داشــت: یکــی از بهانه هــای نخریدن 
محصولات صنایع دریایی کشــور، عدم تامین فوری است، یعنی با علم 
به اینکه می دانند ســاخت تجهیزات و شــناور دریایی زمان بر است، با 
تاخیر زیاد سفارش را با قید تحویل فوری به سازنده داخلی می دهند و 

در نهایت اقدام به واردات می کنند.
قالیباف با اشــاره به اینکه در حال حاضر اکثر کشــتی های مورد نیاز را 
می توان در داخل ساخت، ادامه داد: ۵۳ شرکت ساخت شناور در کشور 
وجود دارد که کشــتی هایی با ظرفیت از ۲ هزار تن تا بیش از ۱۰۰ هزار 
تن را می توانند بســازند و تعمیرات اساســی کنند، اما اشتیاق واردات 

باعث رکود این صنعت شده است.
وی به نقش مهم بانک ها در خارج شــدن صنعت دریایی از رکود اشاره 
کرد و گفت: یکی دیگر از انگیزه های واردات شــناور این اســت که در 
سایر کشورها بانک ها تا ۹۵ درصد مبلغ سفارش را به خریدار یا سازنده 
وام می دهند، اما در کشــور ما خریدار باید مبلغ سفارش را با منابع مالی 
خود پرداخت کنــد که با توجه به گران بودن شــناور فشــار زیادی به 

سفارش دهنده وارد می شود.
سخنگوی وزارت صمت با اشاره به داشتن پنج هزار و ۸۰۰ کیلومتر خط 
ساحلی و موقعیت ویژه ایران به لحاظ دسترسی به شریان های حیاتی 
تجارت جهانی، تاکید کرد: صنایع دریایی برای جمهوری اسلامی ایران 
یکی از راهبردی ترین صنایع است که باید با نگاهی جدید به آن، نه تنها 
از این ظرفیت برای رفع نیاز کشــور، بلکه ورود به بازارهای منطقه بهره 

برداری کرد.
قالیباف اظهارداشت: انتظار می رود در نخســتین جلسه شورای عالی 
صنایع دریایی کشور به ریاست رییس جمهور، نسبت به سازوکارهای 

حمایتی برای خروج صنایع دریایی از رکود تصمیم گیری شود.

یادداشت

تریبون

وزیر جهاد کشــاورزی گفت: ما کشــت قراردادی را با 
اولویت گندم توســعه خواهیــم داد و امیدواریم نتایج 

خوبی در خودکفایی محصولات اساسی داشته باشیم.
 بــه نقــل از وزارت جهــاد کشــاورزی، ســید جواد 
ساداتی نژاد وزیر جهاد کشــاورزی در حاشیه مراسم 
افتتاح و بهره برداری همزمان ۲ هزار پروژه وزارت جهاد 
کشــاورزی که به مناســبت هفته دولت انجام شد، در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: تا پایان شــهریور ماه که 
شروع فصل کشت اســت، قانون الگوی کشت توسط 

وزارت جهاد کشاورزی به استان ها ابلاغ می شود.
وی افزود: تلاش ما این اســت که با برنامه ریزی انجام 

شده کشــاورزان بتوانند بر اســاس الگوی 
کشــت حرکت کنند و برای حمایت از طرح 
الگوی کشــت قیمت خرید تضمینی را هم 
پیش از شــروع فصل کشــت ابلاغ خواهیم 
کرد تا کشاورزان بتوانند طبق آن برای کشت 
برنامه ریزی کنند.ســاداتی نژاد خاطرنشان 
کرد: با توجه به دســتور رئیــس جمهور در 

خصوص حمایت از الگوی کشت، پیشنهاد بخشودگی 
آب بها را ارائه کرده اند که با همراهی وزارت نیرو تا هفته 
آینده این طرح را ابلاغ خواهیم کرد و کشــاورزانی که 
الگوی کشت را رعایت کنند از بخشودگی بخشی از آب 

بها برخوردار خواهند شــد.وی ادامه داد: بر 
اساس قانون، صادرات محصولات آب بر ۰.۵ 
درصد عوارض دارد و این امــر برای حمایت 
از محصــولات کــم آب بر و تقویت کشــت 

محصولات اساسی لحاظ شده است.
وزیر جهاد کشــاورزی در خصوص صادرات 
محصولات جالیزی عنــوان کرد: ما صادرات 
این محصولات را ممنوع نکرده ایم امــا با عوارض بازار 
داخلــی را کنترل می کنیــم و در مواقع لــزوم میزان 
عوارض را کاهــش یا افزایــش خواهیــم داد، تلاش 
می کنیم صــادرات محصولات کشــاورزی را ممنوع 

نکنیم.ســاداتی نژاد در رابطه با مدیریت الگوی کشت 
گفت: الگوی کشــتی که به اســتان ها ابلاغ می شود بر 
اساس میزان نیاز داخل کشــور و صادرات برنامه ریزی 
می شود و امیدواریم کشاورزان از الگوی کشت تبعیت 
کنند و بتوانیم بازار داخل و صــادرات را کنترل کنیم.
وی در پایان اظهار داشت: کشت قراردادی را امسال در 
محصول گندم اجرایی می کنیم، بر اســاس آزمایشی 
که بــر روی ۲۵۰ هزار هکتــار از گندمزارها و ۴۵ هزار 
هکتار از شــالیزارها انجام دادیم این نوع کشــت را با 
اولویت گندم توســعه خواهیــم داد و امیدواریم نتایج 

خوبی در خودکفایی محصولات اساسی داشته باشیم.

رئیس اتاق مشترک ایران و روســیه اظهار داشت: طرف 
روســی و بانک مرکــزی وارد مذاکرات جهت پیوســتن 
ایران به ســامانه »میر« و راه  اندازی این سیستم مالی در 
ایران شــده    اند. در صورت پیوســتن ایران به این سامانه، 
در مرحله اول تبادلات مالی از کانال میر با کشــور روسیه 
انجام می  شود؛ مگر آن که در مذاکرات بین بانک مرکزی 
با طرف روســی، امکان ارتباط مالی با کشــورهای دیگر 
عضو میر هم مطرح شود که اکنون چنین صحبتی نشده و 
مبادله با کشور روسیه از طریق سامانه میر در حال مذاکره 
است.هادی تیزهوش تابان، در مورد توافق سه جانبه اخیر 
گفت: هدف اصلی تفاهم  نامه ســه جانبه میان جمهوری 
اســلامی ایران، جمهوری فــدرال روســیه و جمهوری 

آذربایجان، افزایش تجارت میان سه کشوراست.
رئیس اتاق مشترک ایران و روســیه با اشاره به افزایش 
گردش مالی تجاری میان ایران و روسیه در سال جاری 

میلادی نسبت به سال ۲۰۲۱، اذعان کرد: بر 
اساس اعلام ســرویس گمرک فدرال روسیه 
)FCS(، گردش مالی تجاری بین روســیه و 
ایران در سال ۲۰۲۱ بالغ بر ۴.۰۳۵ میلیارد 
دلاربوده که افزایش۸۱.۷ درصدی را نسبت 
به ســال قبل تجربه کرده است. براساس این 
گزارش، صادرات روســیه به ایران با افزایش 

۲.۲ برابری به ۳.۰۶۸  میلیارد دلار و واردات این کشور 
از ایــران باافزایش ۲۱.۴ درصدی بــه۹۶۷.۳ میلیون 
دلار رسیده است. سهم ایران از میزان کل گردش مالی 
تجارت خارجی فدراسیون روسیه در دوره گزارش یاد 
شده، از ۰.۴ درصد درسال گذشــته به ۰.۵ درصد در 

سال جاری، افزایش پیدا کرده است.
وی در خصوص تفاهم ســه جانبه مهم میــان ایران، 
آذربایجان و روســیه، گفت: در روز دوشنبه ۳۱ مرداد 

ماه سند یادداشــت تفاهم سه جانبه تسهیل 
ترانزیت میان گمرکات جمهوری اســلامی 
ایران، جمهوری فدرال روســیه وجمهوری 
آذربایجان امضا شــد که هدف اصلی تفاهم 
 نامه افزایش تجارت میان سه کشوراست. با 
امضای ســند تبادل کالاها میان سه کشور، 
ترانزیت کالاها به مقصد با ســرعت بیشتر، 
بدون اشتباه و ســختی در تشــریفات گمرکی انجام 
می شود.وی در ارتباط با اهداف ســند تفاهم نامه سه 
جانبه، بیان کرد: یکی از نکات مهم در این سند، تبادل 
اطلاعات دیجیتالی اســت که به واســطه آن ارسال و 
دریافت منظم دیتاها به ترانزیت کالا، تسریع بخشیده 

خواهد شد.
 از ســوی دیگر، طرف روســی و بانک مرکــزی وارد 
مذاکرات جهت پیوســتن ایران به ســامانه »میر« و 

راه  اندازی این سیستم مالی در ایران شده    اند. در صورت 
پیوستن ایران به این ســامانه، در مرحله اول تبادلات 
مالی از کانال میر با کشور روسیه انجام می  شود؛ مگر آن 
که در مذاکرات بین بانک مرکزی با طرف روسی، امکان 
ارتباط مالی با کشــورهای دیگر عضــو میر هم مطرح 
شــود که اکنون چنین صحبتی نشده و مبادله با کشور 

روسیه از طریق سامانه میر در حال مذاکره است.
رئیس اتاق مشترک ایران و روسیه ضمن مثبت ارزیابی 
کردن روند مشــارکت های دو طرف، اظهار داشت: )به 
نظر می رسد( برای تکمیل روند توســعه ای که میان دو 
کشور شکل گرفته، این مسئله ضروری است که وضعیت 
زیرساخت های حمل و نقلی و لجستیکی موجود بهبود 
و توســعه یابد که در این راســتا باید تفاهــم نامه هایی 
برای همکاری بیشــتر و ســرمایه گذاری در پروژه های 

زیرساختی ریلی، دریایی و هوایی به انجام رسد.

وزیر

اتاق

سمیه رســولی   اگرچه متولیان همواره 
از مصرف بالای بنزین انتقــاد می کنند اما 
نکته آن است که مصرف بنزین خودروهای 
داخلی ســه برابر اســتاندارد جهانی بوده و 
بیش از ۱۰ میلیون خودروی فرسوده نیز در 

کشور تردد می کنند.
یکی از مســائل مهمی که از ســنوات قبل 
همواره مــورد انتقاد متولیــان دولتی قرار 
گرفته و در هفته های اخیر نیز به شکل های 
مختلف مطرح شــده، مصرف بالای بنزین 

شهروندان ایرانی است.
بررســی ها نیز نشــان می دهد که دغدغه 
متولیان در مورد بالا بودن مصرف ســوخت 
صحیح است چراکه در ایران به ازای هر نفر 
روزانه حدود ۰.۹۵ لیتر بنزین و حدود ۰.۸۸ 
لیتر گازوئیل مصرف می شود؛ این گزاره به 
معنای این اســت که مصرف روزانه بنزین 
و گازوئیل در ایران بــه ازای هر نفر تقریباً ۲ 
برابر متوسط جهانی اســت که در ۳۰ سال 

گذشته ۲۶۵ درصد رشد کرده است.
نکته مهم در خصوص این موضوع که مورد 

غفلت اغلــب متولیان دولتی قــرار گرفته، 
علت بالا بودن مصرف سوخت است.

 مصرف بنزین خودروهای ایرانی
 3 برابر استاندارد جهانی

علت نخســت که باید بــه آن اشــاره کرد 
پرمصرف بــودن خودروهای تولیــد ایران 
است؛ متأســفانه اگرچه دولت های مختلف 
بر ایجــاد تحول در صنعت خودروســازی و 
بهبود فرایند تولید تاکیــد کرده اند اما این 
وعده ها روی کاغذ ماند و با تشدید تحریم ها 
و دسترسی سخت تر به تکنولوژی روز دنیا، 
مشــکلات در مصرف ســوخت چالشی تر 
از قبل شد.بررســی ها حاکی از آن است که 
خودروهای داخلی در هر ۱۰۰ کیلومتر ۱۰ 
تا ۱۲ لیتر بنزین مصــرف می کنند که این 
عدد در دنیا ۴ لیتر در هر ۱۰۰ کیلومتر است؛ 
بنابراین اگر گفته می شود که مصرف بنزین 
در کشورهای خارجی همچون ترکیه، آلمان 
و فرانسه رشد منفی داشــته است، ناشی از 
این اســت که خودروهای خارجی مصرف 

بنزین پایینــی دارند در حالــی که مصرف 
بنزین خودروهــای داخلی تقریبــاً ۳ برابر 

مصرف استاندارد جهانی است.

 فرسوده ها 14.3 درصد 
 مصرف بنزین بیشتری نسبت 

به غیرفرسوده ها دارند
علت دوم بــالا بــودن مصــرف بنزین که 
متأســفانه طی ســال های اخیر به حاشیه 
رانده شــده، اســقاط خودروهای فرسوده 
است؛ گزارش ها نشان می دهد که هر یک از 
خودروهای فرسوده نسبت به یک خودروی 
غیرفرســوده ۱۴.۳ درصد مصــرف بنزین 
بیشتری دارد. بنابراین اسقاط هر خودروی 
فرسوده در شــرایط فعلی ســبب کاهش 

مصرف ۲۰۰۰ لیتر بنزین در سال می شود.
نکته قابل توجــه آنکه بر اســاس گزارش 
حسابرســی زیســت محیطی نحوه اجرای 
قانــون هوای پــاک دیــوان محاســبات 
کشــور، ۱۰.۴۲۹.۵۵۳و ســیله نقلیه در 
مرز فرسودگی در کشور )ســواری دولتی: 

۷.۶۶۳، ســواری شــخصی: ۶۵۰.۰۹۲، 
تاکســی: ۱۳۱.۸۹۹، وانــت :۵۱۷.۷۲۱، 
اتوبوس درون شهری :۹.۴۸۷، مینی بوس: 
۶۵.۶۰۶، کشــنده: ۴۴.۸۹۱، کامیــون: 
 ،۱۵.۶۰۹: کامیونــت   ،۱۸۹.۶۴۹
موتورســیکلت: ۸.۷۸۲.۲۵۶( وجود دارد 

که بیانگــر اهمیت و ضــرورت اقدام عاجل 
در این حوزه اســت. با توجه به مسائل مزبور 
اگر دولت به دنبال کاهش مصرف ســوخت 
در کشور اســت، اصلی ترین راهکار افزایش 
کیفیت تولید خودروهــای بنزینی و از رده 

خارج کردن خودروهای فرسوده است.
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رئیساتاقمشترکایرانوروسیهبیانکرد؛سهمنیمدرصدیایرانازگردشمالیتجاریروسیه

خریدار  رئیس جمهور بــا تأکید بر لزوم 
تحول در نظام اداری کشــور، تصریح کرد: 
کنترل بــرای مچ گیری نیســت بلکه برای 
تداوم اعتماد است و تداوم اعتماد هم در گرو 

نظارت است.
آیــت الله »ســید ابراهیــم رئیســی« در 
هفدهمین دوره جشنواره شهید رجایی در 
سالن اجلاس سران گفت: تلاش دلسوزانه و 
حرکت های جهادی همواره باید مورد تقدیر 

و تشکر در همه دستگاه ها قرار گیرد.  
رئیس جمهور افزود: در نظــام اداری آنچه 
از پاســخگویی تعریف می شــود، در  چهار 
حوزه است؛ پاســخگویی به خداوند، عموم 
شــهروندان، ارباب رجوع و سلسله مراتب 
در نظــام اداری که همواره بــرای افزایش 
بهره بروی علاوه بر اعتماد، ســازوکارهای 

کنترل را هم باید طراحی کرد.
آیت الله رئیســی عنوان کــرد: مدیریت در 
تمام نظام های اداری جهــان وجود دارد و 
باید دید که چه باید کرد تــا نظام اداری در 
هر کشور کارآمد شــود و این دغدغه تمام 
کسانی است که در رشته مدیریت تحصیل 
کرده و کار می کنند که چگونه می توان یک 

نظام اداری کارآمد و مطلوب ایجاد کرد؟
آیت الله رئیسی با بیان اینکه امیرالمؤمنین 
)ع( در نامه به مالک اشتر، اصل را بر گزینش 
صحیح افــراد و نظــارت دائم نســبت به 
کارکنان می دانند توضیح داد: کارآمدترین 
نوع کنترل، نظام خودکنترلی اســت که هر 
شــخصی در عیان و نهان خود را قبل از هر 
چیــزی در محضر خداوند ببینــد و خود را 
موظف به حسن انجام کار بداند؛ چه ناظری 

بالای سرش قرار داشته باشد یا نباشد
رئیس جمهور در ادامه از لزوم تحول در نظام 

اداری ســخن گفت و تصریح کرد: سرمایه 
انسانی کارآمد در کشور کم نیست و ارزیابی 
مدیران به صورت مداوم انجام شود، موجب 

رشد و تعالی نظام اداری کشور می شود.
آیت الله رئیســی تأکید کرد: دســتگاه های 
نظارت بیرونــی در واقع کمــک کننده به 
نظارت درونی ســازمان ها هســتند و به هر 
میزان اخــلاق و معنویت در یک ســازمان 
رشــد کند، به همان میزان ناهنجاری های 
اداری و تخلفات کاهــش می یابد؛ بنابراین 
نظام اداری ما باید کارآمد جلوه کند که این 

منوط به کارآمدی کارکنان اداری است.
وی اضافه کرد: تحول در نظام اداری شامل 
عدالت در جــذب، پرداخت، ارتقــا و همه 

شئون اداری اســت و این تنها با نگاه تحولی 
ممکن می شــود به همین منظور باید نظام 
اداری پاسخگو تشکیل شــود که هر فردی 
با هر زبانی وارد دســتگاه شود، بدون وجود 
هرگونه مشکلی کار آنها انجام شود نه اینکه 

با تماس و توصیه انجام شود.
رئیس جمهور گفت: اخــلاق و معنویت در 
سازمان اداری توســعه یابد به همان میزان 
شــاهد کاهــش تخلفــات و ناهنجاری ها 
خواهیم بود؛ پــس معنویــت و اخلاق چه 
فردی یا حرفه ای و تربیــت اخلاق عمومی 
و حرفــه ای بســیار می توانــد در کاهش 
ناهنجاری های اداری و سازمانی و تخلفات 
نقش آفرین باشــد و گســترش اخلاق هم 

حتماً به کارآمدی نظام کمک کند.
آیت الله رئیسی ادامه داد: نظام اداری ما باید 
نظام اداری کارآمد جلــوه کند و این در گرو 
کارآمدی کارکنان در هر دســتگاهی است. 
اگر دستگاه و ســازمان اداری در این فرایند 
نخســت تعریف مأموریت هــا، دوم چیدن 
ساختار مناسب برای تعریف این ماموریت 
و سوم پست ها متناسب آن تعریف شود آن 

وقت یک سازمان اداری کارآمد است.
وی خاطرنشــان کرد: باید زمینــه و نظام 
اداری بــرای ورود ســرمایه گذار خارجی و 
فعالان داخلی هم فراهم شود. سلامت نظام 
اداری همه را رنج خواهد داد؛ ما در این باره 
مســئولیت داریم و همه کسانی که در نظام 

جمهوری اسلامی مشغول خدمت هستند 
بایــد فرآیندها را بازنگری کننــد. مگر قرار 
نبود سامانه ها در هر دستگاه فعال شود و به 
کمک مدیران بیایند؟ و قرار هم نیست با به 
میدان آوردن سامانه ها، کسی از دستگاه ها 
خارج شود.رئیس جمهور در ادامه به بیانات 
روز گذشــته مقام معظم رهبری در دیدار 
مسئولان اجرایی اشــاره کرد و گفت: مقام 
معظم رهبری در دیدار اعضای دولت، نکات 
ارزشــمندی را فرمودند که برای عملیاتی 
کردن بیانات ایشان نشستی برگزار کردیم 
و از همکاران خود خواستم که برای توسعه 
اقتصــادی و پیشــرفت کشــور، افزایش 

بهره وری را با جدیت پیگیری کنند.
آیت الله رئیســی خاطرنشــان کرد: برخی 
دســتگاه ها بودجه و اعتبار زیادی دارند اما 
باید خروجی و بهره وری دستگاه ها سنجیده 
و در بهره وری آن ها بازنگری شود؛ تخصیص 
بودجه هــا مهم اما مهمتــر از آن، بهره وری 
است و دســتگاه ها باید کارکنان خود را فرا 
بخوانند و آسیب شناســیِ مجموعه خود را 
انجام بدهند.رئیس جمهور بار دیگر یادآور 
شــد: ما اصحاب »ما می توانیم« هستیم و 
می توانیــم با تحول در نظام اداری کشــور، 
در این زمینه هــم مانند بســیاری دیگر از 

عرصه ها به موفقیت برسیم.
آیت الله رئیسی گفت: ۴۳ از پیروزی انقلاب 
گذشــته و مردان و زنان مصصمی که امروز 
دنیا را حیــرت زده کردنــد و موفقیت های 
بســیاری که در حوزه های مختلف رخ داده 
است، چرا باید مســاله نظام اداری ما دچار 
مشکل شــود. بنابراین باید سازمان اداری، 
چابک و بافکر و اندیشه بسیار اهمیت دارد و 

باید محقق شود.



اصفهان-مریــم مومنی   قائم مقــام وزیر 
صمت در امور بازرگانی در نشست با اصحاب رسانه 
اصفهان که در اتاق بازرگانی برگزار شــد گفت: ما 
مخالف قیمت گذاری دســتوری توسط دولت و 

قائل به کشف قیمت هستیم. 
 در این نشست که با حضور عضو هیات رئیسه اتاق 
بازرگانی اصفهان، مدیرکل، معاونین و  روســای 
ســتادی صمت اســتان ، مدیرعامل و معاونین 
شرکت شهرک های صنعتی استان اصفهان برگزار 
شد، قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی با بیان 
اینکه در دولت ســیزدهم با تغییر رویکرد مواجه 
بودیم گفــت: در این دولت بحــث قیمت گذاری 
روی کالا و محصولات با هدف آزاد ســازی قیمت 
محصولات داخلی نســبت به تغییــرات قیمت 

جهانی آن کالا و نرخ برابری دلار و ریال آغاز شد. 
محمدصادق مفتح با تاکید بر اینکه این اقدام یک 
ضرورت برای اقتصاد کشــور بود افزود: این اقدام 
به عنوان روش مدیریت بــازار مبتنی بر بورس به 
عنوان سالم ترین و شفاف ترین بستر تلاقی تولید، 
مصــرف، واردات و صادرات برای کشــف قیمت 

واقعی شروع شد.
وی تصریــح کــرد: مــا مخالف قیمــت گذاری 
دســتوری توســط دولت و قائل به کشف قیمت 
هستیم و در 16 گروه کالایی مانند فولاد، سیمان 
و شیشــه موفق به حفظ آرامش نســبی بازار این 

محصولات از لحاظ نوســانات قیمــت در مقابل 
تلاطمات جهانی بوده ایم. 

مفتح با تاکید بر اینکه این رویکرد ادامه دار خواهد 
بود گفت: در ســایر گروه های کالایــی به ویژه در 
حوزه پتروشیمی نیز باید این روش مدیریت بازار 

پیاده شود. 
وی در خصوص نحوه توزیع کالا برگ در کشور نیز 
گفت: تا زمانی که یک روش مطمئن برای سیاست 
پرداخت ریال در حوزه تامین و توزیع شناســایی 

نشود، پرداخت یارانه استمرارخواهد داشت. 
قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی با اشــاره به  
فراهم شدن مقدمات واردات خودرو افزود: بحث 
قیمت گذاری خودرو در حاشــیه بــازار یا تعیین 
قیمت ثابت توسط خودروسازها از گذشته مطرح 
بوده اســت و در زمانی که خودرو با افزایش تقاضا 
مواجه اســت، هیچکــدام از روش هــای مذکور 
موفقیت آمیز نبود. اعتقاد داریم التهاب درخواست 
خودرو در بازار یک نیــاز واقعی نبوده و مردم برای 
حفظ قــدرت خرید خــود به خرید خــودرو می 
پردازند و تا زمانی که این التهاب رفع نشده بازهم 
بورس شفاف ترین و کم مفسده ترین راه حل برای 

عرضه خودرو می باشد. 
مفتح تولید برای صــادرات را راه حل موفقیت در 
عرصه صادرات کشور بیان و تصریح کرد: ما نباید 
صادرات مبتنی بر مازاد تولید داشــته باشیم و به 

دنبال تغییر این رویکرد هستیم. 
در ابتــدای این نشســت نیز مدیرکل ســازمان 
صنعت، معدن و تجارت اســتان ، مردمی سازی 
یارانه ها را حرکتی بجا وشــجاعانه از سوی دولت 
سیزدهم دانست و افزود: با همت دست اندرکاران 
این امر و همراهی مردم این پــروژه به اجرا درآمد 

البته در اجرا نقصان هایی وجود داشته است. 
امیرحســین کمیلــی هماهنگی مطلــوب بین 
سازمان توســعه تجارت و وزارت امور خارجه در 
تسهیل فرایندهای صادراتی را اقدام مثبت دیگر 
در دولت بیان کرد و چشــم انداز خوبی را در این 

حوزه پیش بینی نمود.
وی اجرای طرح های مبــارزه با قاچاق کالا به ویژه 
در حــوزه لوازم یدکــی و خانگی و آماده ســازی 
زیرساخت های اجرای طرح مذکور در سایر کالاها 
به منظور تســهیل شناســایی کالاهای تقلبی و 
قاچاق را طرحی در راســتای منافع تولیدکننده 

مصرف کننده و شبکه توزیع دانست. 
مدیرکل صمت اســتان تاکید کرد در این دولت 
اقدامات زیرســاختی در زمینه اقتصاد آغاز شده 
و برای به ثمر نشســتن نیاز به زمان دارد تا شاهد 

تحول تولید و صنعت کشور باشیم. 
وی توسعه الزام به ثبت اطلاعات در سامانه جامع 
تجارت را از دیگر اقدامات وزارت صمت بیان کرد 
و خواستار آگاهســازی فعالیت فعالان اقتصادی 

در این بستر شــد.  همچنین مدیرعامل شرکت 
شهرک های صنعتی اســتان اراضی تحت اختیار 
این شــهرک را 12 هزار هکتار بیان و تصریح کرد: 
بیش از 12 هزار قــرارداد بــا واحدهای صنعتی 
منعقد و بالغ بر140 هزار اشــتغال نیز در شهرک 

های صنعتی ایجاد شده است. 
رسول سواری رفع مشــکلات واحدهای صنعتی 
راکد و نیمه فعــال و توجه ویژه به پایدار ســازی 
واحدهای فعال را هدف اصلی شــرکت شــهرک 

های صنعتی در سال جاری بیان نمود. 

وی با اشــاره به مشــکلات مربوط به تامین مواد 
اولیه، و مســایل مربو ط بــه بیمه و مالیــات را از 
جمله مسایل مبتلا به صنایع کوچک عنوان کرد 
. ســواری تامین زیرســاخت برای شهرک های 
صنعتی به ویژه در حوزه آب و برق را پایه ای ترین 
نیاز واحدهای صنعتی دانســت و تاکیــد کرد با 
وجود اینکــه صنایع کوچک اســتان اصفهان 4 
برابر صنایع کشور اشتغال ایجاد می کنند، تامین 
آب آن 50 درصد بوده و صنایع کوچک اســتان با 

بحران آب مواجه هستند.

ســنندج-فاطمه ملایی    همزمان با هفتــه دولت آئین 
بازگشــایی کتابخانه عمومی فردوســی ســنندج با حضور 
اسماعیل زارعی کوشا، استاندار کردستان؛ کیومرث حبیبی، 
معاون عمرانی استانداری کردستان؛ حسن عسگری، فرماندار 
ســنندج؛ محمد مخدومی، مدیرکل کتابخانه های عمومی 
استان کردستان؛ سیدانور رشیدی، شــهردار سنندج؛ فرهاد 
میمنت آبادی، رئیس شــورای اسلامی شهر سنندج و جمعی 

دیگر از مسئولان استان و شهرستان برگزار شد.
محمد مخدومی، مدیــرکل کتابخانه های عمومی اســتان 
کردستان در این مراســم با بیان اینکه برای تعمیرات و تجهیز 
کتابخانه فردوســی بیــش از 20 میلیارد ریال هزینه شــده 
است، گفت: در دو سال گذشته کتابخانه مذکور به طور کامل 

بازطراحی،  بهسسازی و تجهیز شد.
وی عنوان کرد: طراحی و بازســازی دوباره کتابخانه فردوسی 
مطابق با اســتاندارادهای نهاد کتابخانه های عمومی صورت 
گرفته است و بر این اساس کمیت و کیفیت خدمت رسانی به 

عموم مردم افزایش یافته است.
مخدومی عنوان کرد: کتابخانه فردوســی سنندج از این پس 
دارای دو ســالن مطالعه مجزا برای برادران و خواهران است و 

علاقمندان می توانند با عضویت در کتابخانه از خدمات متنوع 
آن بهره مند شوند.

مدیرکل کتابخانه های عمومی اســتان کردستان به توسعه 

بخش کودک و نوجوان کتابخانه فردوســی اشاره کرد و افزود: 
زیربنای بخش کودک این کتابخانه پس از بهسازی تقریبا دو 
برابر و تمامی امکانات موجود متناسب با این رده سنی و به روز  

شده است.
وی تعویض قفســه های مخزن کتابخانه رای یکــی دیگر از 
اقدامات انجام شــده عنوان کرد و گفت: تمامی قفســه های 
این کتابخانه فلزی اســت که نســبت به نمونه های گذشته و 

همچنین قفسه های چوبی قابلیت های بیشتری دارد.
مخدومی توجه به زیباســازی و شاداب ســازی کتابخانه را از 
ویژگی های کتابخانه فردوسی ذکر کرد و بیان داشت: تمامی 
فضای کتابخانه متناســب با هر بخش طراحی و رنگ آمیزی 
شده اســت و این امر می تواند بر روحیه علاقمندان به کتاب و 

کتابخوانی تاثیرات مثبتی بگذارد.
مخدومی با اشــاره به وضعیت جغرافیای کتابخانه فردوسی 
ســنندج اضافه کرد: کتابخانه مذکور در بهتریــن نقطه و در 
هسته مرکزی شهر سنندج واقع شده اســت و این امر شرایط 
ویژه ای را برای این کتابخانه همچنین خدمت رسانی بیشتر به 

کتابخوانان فراهم کرده است.
در ادامه این مراسم، استاندار کردســتان با همراهی مدیرکل 
کتابخانه های عمومی از بخش های مختلف کتابخانه فردوسی 
ســنندج بازدید کرد و از اقدامات صورت گرفته تقدیر و تشکر 

کرد.

کرمانشاه - حسنافخارزاده    معاون وزیر و رییس سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای گفت: پایانه مرزی خســروی 
از نظر امکاناتی همچون سیستم سرمایشی، گرمایشی و سایر 

امکانات زیربنایی در بین مرزهای کشور رتبه نخست را دارد.
داریوش امانی در سفر یک روزه به استان کرمانشاه و در بازدید 
از پایانه مرزی خسروی اظهار داشــت: اگر امروز حرفی از پنج 
میلیون زائر اربعین می زنیم به دلیل این اســت که پیاده روی 

اربعین، عظمتی وصف نشدنی است.
وی با بیــان اینکه طی چنــد روز اخیر، بازدیــدی از مرزهای 
مختلف در جنوب و غرب کشور شــامل: مرز شلمچه، چزابه، 
مهران و خســروی انجام شــد عنوان کرد: از قبل نیز معاونین 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای در جهت رفع نواقص و 
مشکلات؛ بازدیدهایی از پایانه های مرزی داشتند و می توانیم 
بگوییم پایانه های مرزی برای خدمات رســانی به زوار اربعین 

حسینی)ع( آماده هستند.
امانی با اشاره به اینکه موضوع بازگشــایی مرز خسروی برای 
تردد زائران در چند سال گذشــته مطرح شده و امسال محقق 
شــد گفت: امید داریم با توجه به زیرساخت خوب پایانه مرزی 
خســروی، بخش زیادی از زائران از این مرز به ســمت عتبات 

عالیات هدایت شوند.

معاون وزیر و رییس ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 
کشور با اشــاره به امکانات و زیرســاخت های مطلوب در مرز 
خســروی افزود: این مرز از نظر ســالن های ترانزیت مسافر، 
سرویس بهداشتی، سرمایشــی، گرمایشی و   پایانه یک کشور 

محسوب می شود.
امانی گفت: زیرساخت، ایمن ســازی جاده، روکش آسفالت، 
نصب نیوجرســی و گاردریل، ترمیم روشــنایی یــا احداث 
روشنایی جدید، نصب علائم و خط کشی از جمله این اقدامات 
اســت که برای ایمن ســازی محور های منتهی به پایانه های 

مرزی انجام شده است.
امانی با بیــان اینکــه بیــش از ۸0 درصد اقدامــات اربعین 
حســینی)ع( تا به امروز انجام شده اســت عنوان کرد: بخش 
عمده اقدامات برای پایانه مرزی خســروی از سال قبل انجام 
شده بود و از ابتدای امسال نیز با توجه به شروع دولت سیزدهم، 
حمایت های رییس جمهور، تعامل با همسایگان و تأکید مقام 

عالی وزارت بر خدمت رسانی به زائران در اولویت قرار گرفت.
معاون وزیر و رییس ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 
عنوان کرد: مشکل ما این است که تعداد گیت های عراق کمتر 
است و این سبب افزایش ترافیک مسافری می شود! اما در حال 

رایزنی برای افزایش تعداد گیت ها در عراق هستیم.

وی گفت: از ابتدای سال، 1۷0 میلیارد تومان اعتبارات اربعین 
حسینی)ع( به استان کرمانشاه ابلاغ شده است که ۸0 درصد 
اقدامات انجام شده و بسیاری از پروژه ها فعال است و مابقی نیز 

تا 10 روز قبل از اربعین حسینی)ع( به اتمام می رسد.
امانی بیان کرد: باید بستری فراهم شود که ناوگان حمل و نقل 
عمومی به زائران سرویس دهی مناسبی داشته باشند و زائرانی 
که از وســایل نقلیه شخصی اســتفاده می کنند از نظر ایمنی 
جاده، مشکلی نداشته باشــند و برای هر دو موضوع اقداماتی 

انجام شده است.
وی گفت: با توجه به اینکه اربعین حسینی)ع( مصادف با اواخر 
شهریور و بازگشایی مدارس و دانشگاه ها و شهادت امام رضا)ع( 
است. بســیاری از زائران به مشهدالرضا ســفر می کنند و باید 
پیش بینی این موارد انجام شود که جوابگوی مسافران داخلی 

باشیم و زائران اربعین نیز به بهترین نحو جابجا شوند.
امانی با بیــان اینکه در ســال ۹۸ حدود ۳۳ درصــد زائران از 
طریق ناوگان حمل و نقل عمومی جابجا شدند که پیش بینی 
امسال ۳5 درصد است؛ افزود: بخشــی از ناوگان برون شهری 
حدود ۳000 تا 4000 دستگاه در اختیار کارخانجات بزرگ و 
دستگاه های نظامی و انتظامی قرار دارند که با رایزنی انجام شده 

تلاش می شود در این ایام مورد استفاده قرار گیرند.

وی با اشــاره بــه اینکه بلیت هــا روز فروش هســتند و مردم 
می توانند از ســامانه گویا141 ســازمان راهــداری و حمل و 
نقل جاده ای جویای اخبار مربوط به بلیت شــوند افزود: تردد 
اتوبوس به صورت دربســتی ممنوع است و در صورت مشاهده 
به طور حتم برخورد می شــود و این دســتگاه ها نمی توانند 

صورت وضعیت دریافت کنند.
در پایان، امانی با اشــاره به موفقیت اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای استان کرمانشــاه عنوان کرد: استان کرمانشاه 
از نظر شــاخص های مدنظر و همچنین ایمنی محورها، رتبه 

نخست کشور را دارد.

سنندج

کرمانشاه

به مناسبت هفته دولت؛

 کتابخانه عمومی فردوسی سنندج بازگشایی شد

معاون وزیر و رییس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای مطرح کرد؛

پیش بینی تردد ۳۵ درصد زائران اربعین حسینی)ع( از طریق ناوگان اتوبوسی

شــیراز -چراغی مدیرکل امــور اقتصــادی و دارایی 
فارس گفت: طی یکســال فعالیت دولت سیزدهم و با وجود 
تحریم های بین المللی، 11 طرح سرمایه گذاری خارجی به 

ارزش 1۷1 میلیون دلار در استان جذب شده است.
بابک دایی، در ششــمین روز از هفته دولــت، در بازدید از 
خبرگزاری جمهوری اســلامی در شــیراز و در نشســتی 
صمیمی با خبرنگاران افزود: این ســرمایه گذاری ها توسط 
ســرمایه گذارانی از کشورهای انگلســتان، آلمان، مالزی، 
امارات متحده عربــی و افغانســتان و در حوزه های انرژی 
خورشــیدی، بهداشــت و درمان، صنعتی، ســاختمانی، 

کشاورزی و دامی انجام شده است.
وی ادامه داد: شهرهای شیراز، فراشــند، لارستان و جهرم 

مقصد محل استقرار این سرمایه گذاری ها است.
او اظهار داشــت: طی یک ســال اخیر افتتاح طــرح انرژی 
خورشــیدی کــه از جملــه طرح هــای ســرمایه گذاری 
مذکور اســت را با اعتباری بالغ بر چهار و نیم میلیون دلار و 

اشتغالزایی 10 نفر در استان شاهد بودیم.
مدیر کل امور اقتصادی و دارایی فارس بیان کرد: همچنین 

طی یکســالی که از فعالیــت دولت مردمی ســیزدهم می 
گذرد، 24 فرصت سرمایه گذاری اولویت دار را نیز در استان 
شناسایی کرده و به سازمان سرمایه گذاری کل کشور اعلام 
کرده ایم تا به عنوان فرصت ها و توانمندی های این استان در 

سامانه بین المللی سازمان سرمایه گذاری بارگذاری شود.
حمایت از سرمایه گذاری و رفع مشکلات سرمایه گذاران

دایی، با اشاره به تاکید محمد هادی ایمانیه استاندار فارس بر 
لزوم حمایت از سرمایه گذاری و تسهیل گری و حل و فصل 
مسائل و مشکلات سرمایه گذاران گفت: با توجه به اهمیت 
موضوع، این مهم را به عنوان یک اولویت در دستور کار قرار 
داده ایم. وی افزود: بر همین اساس، در روزهای سه شنبه هر 
هفته، مسائل و مشکلات ســرمایه گذاران را در جلسه ای به 

ریاست استاندار فارس مورد بررسی قرار می دهیم.
او ادامه داد: پنجره واحد نیز اقدامــی در جهت ارائه خدمات 
آسان و ســریع به ســرمایه گذاران اســت که نمایندگان 
دســتگاه ها به شــکل هفتگی در محل پنجره واحد مستقر 
هستند و مسائل و مشکلات سرمایه گذاران را بررسی و حل 

و فصل می کنند.

سخنگوی صنعت آب در همدان  همدان-ذلیخا کرمی
گفت :در حال حاضر اکیپ هایی از 1۳ اســتان مشــغول 
کمک رسانی به همکاران ما در عملیاتی آبرسانی در بخش 

چاه های کشاورزی هستند.
 حمیــد عزیــزی متواضع، بــا اشــاره به کاهــش تعداد 
تماس های صــورت گرفته با مرکــز 122 و اقدامات انجام 
شده در بخش شبکه، همچون نشــت یابی، اصلاح شبکه، 
مانــور و تعویض شــیر آلات گفــت: با مجمــوع اقدامات 
انجام شــده و ایجاد پایداری نسبی در شــبکه، بسیاری از 
بخش های شهر به برنامه زمانبندی اعلام شده نزدیک شده 

و مدیریت فشار آب بر آن اساس در حال انجام است.
او پس از تشــریح چگونگی توزیع آب شــرب در شبکه آب 
همدان گفت: هم اکنون تامیــن آب در همدان در دو ضلع 
شرقی و غربی شهر به ترتیب از سد اکباتان و چاه های دشت 
بهار انجام می شود که پس از تکمیل طرح آبرسانی از تالوار 
قرار اســت بخش تکمیلی این طرح نیز در شــهر همدان 
عملیاتی شــده و با احداث چند باب مخــزن و بهره گیری 
از خطوط انتقــال بین مخازن، توزیــع مطلوب تر آب بین 

شهروندان امکان پذیر شود.
ســخنگوی صنعت آب  درهمدان در خصــوص مجموعه 
اقدامات انجام شــده به منظور ایجاد خط اضطراری انتقال 
آب از سد تالوار نیز گفت: از مجموع 16 کیلومتر خط انتقال 
تاکنــون 15 کیلومتر حفــاری و ۹.5 کیلومتر لوله گذاری 
انجام شده است، ضمن اینکه 14 کیلومتر لوله نیز به سایت 

پروژه حمل شده است.
عزیزی با اشــاره به اینکــه در حال حاضــر اکیپ هایی از 
اســتان های تهران، البــرز، آذربایجان شــرقی و غربی، 
اصفهان، زنجــان، قزوین، ســمنان، مرکزی، لرســتان، 
کردســتان، کرمانشاه و هرمزگان مشــغول کمک رسانی 
به همکاران مــا در عملیاتی آبرســانی در بخش چاه های 
کشــاورزی هســتند، بیان کرد: تا کنون 52 حلقه چاه به 
شــبکه انتقال متصل و از ایــن تعداد 40حلقــه در حال 

بهره برداری است.
او همچنین به انتقال آب از ســایت آق حصار اشاره کرد و 
گفت: همکاران شرکت آب و فاضلاب در تلاش هستند یک 
حلقه چاه دیگر از این سایت را وارد مدار بهره برداری کنند.

 

همدانفارس
 در سال نخست دولت سیزدهم صورت گرفت؛

ح سرمایه گذاری خارجی در فارس  جذب ۱۱ طر
سخنگوی صنعت آب در استان؛

کمک رسانی ۱۳ استان در عملیات آبرسانی همدان

 قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی :

  مخالف قیمت گذاری دستوری هستیم
مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران استان اصفهان 

عنوان کرد؛

  پرداخت 58 هزار فقره تسهیلات
 در 5 ماه نخست سال جاری

  

اصفهان-مریم مومنی مدیر شــعب بانک قرض الحســنه مهر ایران استان 
اصفهان گفت: طی پنج ماه ســال جاری در اســتان اصفهان 5۸ هــزار فقره وام 
پرداخت کرده ایم همچنین نســبت مطالبات به مصارف این بانک طی این مدت 

1۹ صدم درصد است.
رضا اســفندیاری در نشســت خبری بــا خبرنگاران با اشــاره بــه اینکه بانک 
قرض الحسنه مهر ایران در سال ۸6 با پیگیری و  دستور دولت وقت و با سهامداری 
و پشتیبانی 10 بانک کشوربه عنوان پشتوانه سهامداری بانک تاسیس شد، اظهار 
کرد: این بانک با داشتن 5۳0 شعبه در کل کشور و همچنین ۳0 شعبه در استان 

اصفهان قوی ترین ساختار مالکیتی بانکی را دارد.
وی افزود: بانک قرض الحسنه مهر ایران طی 15 ســال فعالیت خود با تراز مثبت 
و سوددهی اداره شــده و زیان را تجربه نکرده و رشدهای خوبی که شاهد هستیم 
ناشی از اعتماد مردم به این بانک است و با رشد اخیر خود و هدفگذاری برای منابع 

200 میلیارد تومانی تا پایان امسال در جمع 6 بانک برتر کشور قرار میگیریم.
مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران استان اصفهان با بیان اینکه این بانک در 
بحث خدمات الکترونیک حرف برای گفتن دارد و تمام نیازهای مشــتریان خود 
را به  صورت کاملًا مجازی و غیر حضوری ارائه می دهــد، گفت: این بانک اعتماد 

مجموعه های دولتی را به خود جلب کرده است.
وی با اشاره به اینکه دولت سیزدهم سقف وام های قرض الحسنه را از 50 میلیون 
به 200 میلیون تومان افزایش داده است، اضافه کرد: علاوه بر این امسال اشخاص 
حقوقی و شرکت هایی که قبلا مجاز به دریافت تسهیلات قرض الحسنه نبودند در 
حال حاضر می توانند تا سقف 500 میلیون تومان وام قرض الحسنه دریافت کنند.

اســفندیاری در ادامه گفت:این بانک از ابتدای اردیبهشــت امســال در بحث 
مســئولیت های اجتماعی، وام ازدواج، و فرزند آوری و ... به متقاضیان تسهیلات 
پرداخت کرده و وام های اشــتغال به کمیته امداد و بهزیســتی کماکان در حال 

پرداخت است.
وی با اشــاره به نفوذ این بانــک در بین مــردم، تصریح کرد: این بانــک اولین و 
بزرگ ترین بانک قرض الحسنه کشــور اســت و نقش تأثیرگذاری این بانک در 

اقتصاد خرد جامعه روز به روز آشکارتر می شود.
مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران استان اصفهان به فعال شدن پیشخوان 
مجازی این بانک اشــاره کرد و افزود: این بانک به موازات توسعه زیرساخت های 
الکترونیک برای دسترســی و ارائه خدمات به مشــتریان در حال تکمیل است و 

طرح های متنوعی این بانک روز به روز مورد استقبال قرار گرفته است.
وی همچنین به جایگاه بانک های قرض الحسنه اشاره کرد و گفت: وزارت اقتصاد 
تائید داده تا حقوق پرسنل دولتی از طریق بانک های قرض الحسنه پرداخت شود. 
همچنین بانک قرض الحسنه مهر ایران با شرکت های کوچک و متوسط و بزرگ 
اصفهان کار می کند و از محل گردش حســاب برای کارکنان خود حســاب باز 

می کنند.
اســفندیاری با بیان اینکه اســاس فعالیت بانک مهر ایران، قرض الحسنه است، 
اظهار کرد: ما مجاز به دریافت سپرده نیســتیم و در مواقعی که مشتریان نیاز به 
دریافت تسهیلات دارند از طریق معدل حساب و تا ســقف 200 میلیون تومان 
با ســود 4 درصد می توانند وام دریافــت کنند. وی درباره ضــرورت اصلاح نظام 
بانکداری و توســعه بانکداری اســلامی، گفت: نمی توانیم بگوییــم نظام بانکی 
ما اسلامی نیست، اما در اجرا مشــکلاتی وجود دارد، بنابراین باید ساختار نظام 
بانکی ما اصلاح شود و ســاختار سیستم بانکی باید از ســودمحوری خارج شود. 
مدیر شعب بانک قرض الحسنه مهر ایران استان اصفهان تاکید کرد: امروز دست 
بانک های خصوصی را در نظام بانکداری باز گذاشته ایم، در حالیکه نظارت بر آن 
باید جاری باشد و به نوعی ساختار نظام بانکی باید اصلاح و با از بین رفتن ساختار 
سپرده گذاری ســودمحور، تولید تقویت شــود. وی با اشــاره به اینکه این بانک 
دارایی و کار جنبی دیگــری ندارد و دارایی آن از دریافــت منابع مردم و پرداخت 
وام قرض الحسنه است، گفت: سرمایه تاسیس این بانک در ابتدا 15 هزار میلیارد 
تومان بود که اکنون در حال افزایش به 50 هزار میلیارد تومان است.  مدیر شعب 
بانک قرض الحسنه مهر ایران استان اصفهان با تاکید بر اینکه چشم انداز بانک مهر 
ایران به دنبال توسعه و گســترش خدمات به جامعه است، تصریح کرد: هدف ما 
این است که اگر کسی نیاز به وام قرض الحسنه داشــت نیاز به پس انداز در بانک 
ما نداشته باشد. وی با اشاره به اینکه طی پنج ماه گذشته بانک قرض الحسنه مهر 
ایران در اصفهان 1150 فقــره وام ازدواج، 1550 فقره وام فرزندآوری، 1۸0 فقره 

وام به کمیته امداد و ۸5 فقره وام اشتغالزایی به بهزیستی پرداخت کرده است.
به گفته اسفندیاری، در طول پنج ماه نخست امســال در استان اصفهان 5۸ هزار 
فقره وام پرداخت کرده ایم همچنین نســبت مطالبات به مصارف این بانک طی 
مدت جاری 1۹ صدم درصد است. وی در ادامه به فرهنگِ پسندیده ی اسلامی- 
ایرانی قرض الحسنه اشــاره کرد و افزود: تاکید این ســنت الهی در قرآن کریم و 
سیره ی اهل بیت)ع( نشان از نقش مؤثر این سنت نیکو در رفاه، همدلی و کاهش 
آسیب های اجتماعی دارد. اســفندیاری تصریح کرد: درراستای این سنت الهی 
بانک قرض الحســنه مهر ایران به عنــوان بزرگ ترین و اولیــن بانک تخصصی 
قرض الحســنه در ایران، اقدام به برگزاری اولین جشنواره ملی فرهنگی - هنری 

قرض الحسنه نموده است.
وی به رشد منابع بانک قرض الحسنه مهر ایران در کل کشور اشاره کرد و گفت:این 
بانک طی مدت۸ ماه توانسته است منابع خود را از ۷2 هزار میلیارد تومان به 11۷ 

هزار میلیارد تومان افزایش دهد.

  ملاقات مردمی شهردار هشتگرد 

هرهفته برگزار می شود

البرز - مظفری برنامه ملاقات عمومی مهندس یعقوبی شــهردار هشــتگرد 
مطابق برنامه ابلاغی از سوی اســتانداری البرز به طور منظم و هرهفته برگزار می 
شود .در راستای تکریم ارباب رجوع و رســیدگی به درخواست های شهروندان ، 
برنامه ملاقات عمومی مهندس یعقوبی شهردار هشتگرد مطابق برنامه ابلاغی از 
سوی استانداری البرز و بصورت همه هفته در روزهای سه شنبه  برگزار می گردد 
، از جمله تاکیدات شهردارهشتگرد در جلســات با معاونین و مسؤلین واحدها ، 
توجه به خواســته مراجعین و تکریم ارباب رجوع می باشــد .شهردار هشتگرد 
با گرامیداشت هفته دولت و یاد و خاطره شــهیدان رجایی و باهنر ، تکریم ارباب 
رجوع و جلب رضایت شــهروندان را رویکرد مدیریت شــهری هشتگرد دانست.
در ملاقات مردمی این هفته حدود ۳0 نفر از شهروندان مشکلات خود را که اغلب 
در خصوص صدور مجوز بر روی اراضی قولنامه ای ، تقســیط عوارض و نظافت و 
بهداشت محیط شهری بوده است به شــهردار ارائه و شهردار دستورات لازم برای 
پیگیری موضوع صادر نمودند، شــهروندان محترم میتوانند همه هفته روزهای 
سه شنبه از ساعت ۹ الی 11 با مراجعه به دفتر شهردار با وی دیدار و مشکلات خود 

را در میان بگذارند.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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یک حرکت با سه ره آورد مدیریتی
»رازی«بهکنسرسیومبیمههایانرژیکشور

راهیافت
قدرت فنی و مالــی توافق نامه موســوم به بیمه های مشــترک انرژی 
صنعت بیمه کشــور، با ورود بیمــه رازی به عنوان عضــو ثابت به این 

کنسرسیوم تقویت شد.
به گزارش روابــط عمومی و امور بین الملل بیمــه رازی بیمه های نفت 
و انرژی یکی از حســاس ترین ریســک های کشور اســت که ارزیابی و 
توزیع آن با رعایت دقیق و کامل زوایای فنــی و تخصصی قراردادهای 
بیمه ای به شکل کنسرسیوم در کشور اجرایی می شود. به عبارت دیگر 
استفاده از شیوه کنسرســیوم در پذیرش ریســک های کلان، راهبرد 
هوشــمندانه ای اســت که به عنوان راهکار توزیع و مدیریت ریسک در 

عرصه فعالیت تخصصی و بیمه گری شناخته می شود.
اما تقویــت رویکردهای مالــی و فنی در حــوزه ســرمایه و ارتقا توان 
کارشناسی در بیمه رازی سبب شــد که با موافقت ۹ شرکت عضو این 
کنسرسیوم، بیمه رازی به عنوان دهمین شرکت، پذیرنده ریسک های 

انرژی کشور در توافق نامه بیمه های مشترک باشد.
این کنسرسیوم به راهبری بیمه ایران متشــکل از بیمه گران تراز اول 
کشور اســت و با هدف توزیع متناسب ریســک و بهره گیری منطقی از 
ظرفیت های بیمه گران تشکیل شــده و تلاش دارد که آرامش حرفه ای 

بیمه گران و بیمه گذاران را تامین کند.
از ســوی دیگر پذیرش شــرکت های جدید در این توافق نامه منوط به 
موافقت اعضای این کنسرسیوم اســت و راهبردهای مالی، بازاریابی و 
فنی بیمه رازی ســبب اقناع اعضا و پذیرش رازی بــه عنوان عضو ثابت 
شده است.عضویت بیمه رازی در این کنسرسیوم نه تنها سبب تقویت 
درآمدهای شرکت و  تقویت حقوق صاحبان سهام و ایجاد ارزش افزوده 
در تراز مالی شرکت خواهد شد، بلکه سبب تقویت توان مالی و تخصصی 
اعضای فعلی نیز می شــود.ثبت نام بیمه رازی، به عنوان شرکتی معتبر 
در کنار بیمه گذاران بزرگ حوزه انرژی و به عنوان بازوی اجرایی صنعت 
بیمه در تحمــل و ارزیابی ریســک های صنایع و بنگاه هــای مهم این 
حوزه سبب کاهش ریســک ملی و افزایش قدرت مدیریت بحران های 

احتمالی در این حوزه می شود.
باید پذیرفت یکی از مهم ترین اهــداف تحریم های یک طرفه و ظالمانه 
کشور آســیب پذیر کردن صنایع بالادســتی و مادر در کشور است. از 
همین رو ورود بیمه رازی به عنوان بیمه گــری حرفه ای با دانش فنی و 
تاکید بر مشتری مداری در عرصه محاسبه و مدیریت ریسک در صنایع 
بزرگ نه تنها  ســبب تقویت رویکردهای فعلی بلکــه منجر به تقویت 
قوای مقاومت بخش های مختلف کشور در مقابله با این نبرد اقتصادی 

است.

مدیرعامل بانک ملی:
محمدضرابیهجزوبدهکارانبانکملینیست

مدیرعامــل بانک ملــی گفت: نــام »محمد 
ضرابیه« که به اشــتباه در لیســت بدهکاران 

بانکی بانک ملی آمده بود اصلاح شد. 
»محمدرضا فرزیــن« در گفت وگو با خبرنگار 
ایرنا درباره وضعیت مراجعــه بدهکاران بانکی 
برای پرداخت بدهی، اظهارداشــت: انتشــار 
لیست بدهکاران بانکی اقدام موثری بوده است. 
پس از انتشار اســامی مراجعاتی برای پرداخت بدهی انجام شده است.

مدیرعامل بانک ملی درباره »محمد ضرابیه« یکی از سهامداران بانک 
سامان در لیســت بدهکاران بانک ملی هم گفت: اسم این فرد به اشتباه 

در لیست بدهکاران آمده بود و هم اکنون اصلاح شد. 
براساس مصوبه مجلس شورای اســلامی مبنی بر لزوم انتشار اطلاعات 
و جزییات مربوط به تسهیلات و تعهدات کلان و همچنین تسهیلات و 
تعهدات اشخاص مرتبط، پرداختی توسط هر یک از بانک ها و موسسات 
اعتباری غیربانکی در تارنمای بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران 
پس از تعیین مصادیق آن در شــورای پول و اعتبــار در پایان هر فصل، 
آمار تسهیلات و تعهدات کلان و تســهیلات و تعهدات اشخاص مرتبط 
پرداختی توســط بانک ها و مؤسســات اعتباری غیربانکی را منتشــر 

می کند.

پرداختبیشاز550میلیاردریالتسهیلات
قرضالحسنهازدواجازسویبانکشهر

مدیر امور اعتبارات بانک شــهر با تاکید بر اینکه پرداخت تســهیلات 
قرض الحســنه ازدواج مطابق با دســتورالعمل ابلاغــی بانک مرکزی 
و مصوبات داخلــی بانک به صورت مســتمر به متقاضیــان پرداخت 
می شود، گفت: از ابتدای ســال جاری تا پایان مرداد ماه، بیش از ۵۵۰ 
میلیارد ریال تســهیلات قرض الحســنه ازدواج از ســوی شعب بانک 
شهر پرداخت شده اســت.به گزارش روابط عمومی بانک شهر، مجید 
کاظمی افزود: بانک شهر در راســتای ایفای مسئولیت های اجتماعی 
و کمک به جوانان بــرای تامین منابع مورد نیاز در امر ازدواج توانســته 
با اعتبارســنجی دقیق متقاضیــان، مدت زمان پرداخت تســهیلات 

قرض الحسنه ازدواج را بسیار کوتاه تر کند.
وی افزود: در حال حاضر نیز تامین اعتبار لازم برای پرداخت تسهیلات 
قرض الحسنه ازدواج در بانک شهر فراهم شــده و تمامی متقاضیان در 
صف انتظار می توانند با مراجعه به شــعب این بانک؛ اقدام به تشــکیل 

پرونده کنند تا هرچه سریعتر مقدمات پرداخت آن انجام شود.
کاظمی با تاکید بر اینکه شعب بانک شهر همواره کارنامه قابل قبولی در 
جهت تامین منابع مورد نیاز جوانان برای امر مبارک ازدواج از خود بر جا 
گذاشــته اند، تصریح کرد: همچنین از ابتدای خرداد ماه تا پایان تیرماه 
در حدود ۳۵۰ میلیارد ریال تســهیلات قرض الحسنه ازدواج پرداخت 

کرده ایم.
مدیر امور اعتبارات بانک شــهر با بیان اینکه شــعب ایــن بانک نیز در 
پرداخت سایر تسهیلات همانند: اشتغال، کمک به واحدهای تولیدی، 
ودیعه مسکن، پروژه های شــهری و ... نیز رشد چشمگیری داشته اند، 
تاکید کرد: طی ماه های اخیر ۱۲۷ میلیارد ریال وام فرزند آوری و ۱۱۳ 

میلیارد ریال وام ودیعه مسکن به متقاضیان پرداخت کرده ایم.

تداومروندصعودیسپبارشد31درصدی
درآمد سپ در چهار ماه نخست سال ۱۴۰۱، با ۳۱ درصد رشد نسبت به 

مدت مشابه سال گذشته، به ۱۳،۳۴۲،۸۵۵ میلیون ریال رسید.
به گزارش روابط عمومی ســپ، این شــرکت از ابتدای سال ۱۴۰۱ تا 
پایان تیرماه، ۱۳،۳۴۲،۸۵۵ میلیون ریال درآمد شناســایی کرده که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشــته، مبلغ ۳،۱۲۶،۹۵۲ میلیون ریال 
رشد داشته است.بررســی درآمد چهارماه نخســت سال ۱۴۰۱ سپ 
نشان می دهد این شــرکت به طور میانگین ۳،۳۳۵،۷۱۳ میلیون ریال 
درآمده داشته است که عمده درآمد این شــرکت از درآمد پین و اعتبار 

فروخته شده درگاه و درآمد حاصل از خدمات کارتخوان است. 
سپ از ابتدای سال ۱۴۰۱ تا پایان تیرماه ۱۳،۰۲۷،۲۲۷ میلیون ریال 
درآمد از پین و اعتبار فروخته شــده درگاه و درآمــد حاصل از خدمات 

کارتخوان ثبت کرده است که با رشد همراه بوده است.
درآمد سپ در تیرماه بیشــترین رقم به نسبت ســه ماه قبل بوده و به 

۳،۷۳۷،۷۷۷ میلیون ریال رسیده است.
روابط عمومی سپ معتقد است این شرکت، روند درآمدی تقریبا ثابت 

و با شیب ملایم صعودی دارد.

شرکتدادهکاویمعتمداولسامبهعنوان
اولینشرکتمعتمدمالیاتیمجوزگرفت

شــرکت داده کاوی معتمد اول ســام به عنوان اولین شــرکت معتمد 
مالیاتی )TSP( موفق به کســب پروانه فعالیت خــود از مرکز تنظیم 

مقررات سازمان امور مالیاتی شد.

به گزارش خریدار، اولین شرکت معتمد مالیاتی توانست پروانه فعالیت 
خود را از مرکز تنظیم مقررات سازمان امور مالیاتی دریافت کند.

مهدی حضرتی مدیر عامل شرکت داده کاوی معتمد اول سام در جمع 
خبرنگاران ضمن اعلام این خبر گفت :شــرکت های معتمد، اشخاص 
حقوقی دارای پروانه هستند که حســب ضوابط و مقررات سازمان امور 
مالیاتی کشــور ، در حوزه های نصب و پشــتیبانی تجهیزات مورد نیاز 
برای صدور صورتحساب ها به سامانه مودیان ، ارائه آموزش و همچنین 
مشاوره فنی و غیر مالیاتی به مودیان با سازمان امورغ مالیاتی همکاری 

می کنند .                                                                                     
وی افزود :شرکت داده کاوی معتمد اول سام در تاریخ ۱۵ تیر ماه ۱۴۰۱ 
نخستین مجوز شرکت معتمد مالیاتی در کشور را کسب نمود تا با ارائه 
خدمات در حوزه های نصب ، راه اندازی ، پیکر بندی ، پشتیبانی و تامین 
صورت حساب های الکترونیکی مورد نیاز و ارسال اطلاعات به سازمان 
امور مالیاتی در کنار مودیان و سازمان امور مالیاتی باشد .                                                                                     
Www. حضرتی اعلام کــرد :  مودیان می توانند با مراجعــه به آدرس

Samtsp.com نسبت به نام نویسی اولیه اقدام نمایند .

وزیر نفت تاکید کرد
لزومافزایشظرفیتپالایشیدرکشور

 وزیــر نفت بــا تاکید بــر ســرمایه گذاری در ســاخت پالایشــگاه و 
پتروپالایشگاه در کشــور گفت: ظرفیت پالایشی در کشور باید افزایش 

یابد.
 »جواد اوجــی« در تشــریح ســرمایه گذاری در پتروپالایشــگاه ها 
و مشــارکت مردم در آنها با بیان اینکه یکی از بحث هــای کلیدی این 
دولت و وزارت نفت ساخت پتروپالایشگاه اســت، اظهار کرد: ظرفیت 
پالایشی در کشــور  باید افزایش پیدا کند و برای آن، راهی جز احداث 

پتروپالایشگاه نیست.
وی مزیت احداث پتروپالایشگاه را افزون بر تأمین سوخت کشور، فراهم 
آوردن خوراک پتروشــیمی ها بیان کرد و گفت: برخی از پتروشیمی ها 

در سال گذشته با کمبود خوراک مواجه بودند.
وزیر نفت با اشــاره به برنامه دولت برای ســاخت یک پتروپالایشگاه با 
ظرفیت پالایش روزانه ۳۰۰ هزار بشــکه  نفت )شهید قاسم سلیمانی( 
و بیــان اینکه در بودجه ســال ۱۴۰۱ این مهم آمده اســت، افزود: این 
پتروپالایشگاه در کنار پالایشگاه ســتاره خلیج فارس قرار دارد و زمین 

آن هم تعیین تکلیف شده است.
اوجی ساخت پالایشــگاه نفت خام سنگین و فوق ســنگین »مروارید 
مکران« با ظرفیت تولید روزانه ۳۰۰ هزار بشــکه نفت از ســوی گروه 
اقتصادی مفیــد را یادآور شــد و تصریح کرد: مجوز ســاخت تعدادی 
پالایشگاه و پتروپالایشگاه با خوراک نفت خام و میعانات گازی هم صادر 
شد که تلاش کردیم چالش ها و مشکلات آنها را برطرف و قانون تنفس 

خوراک را هم برای سرمایه گذاران در این طرح ها تسهیل کنیم.
وی با بیان اینکه ســهامداران پتروپالایشگاه ۳۰۰ هزار بشکه ای شهید 
قاسم سلیمانی و پالایشگاه نفت خام ســنگین و فوق سنگین مروارید 
مکران پرشمار هســتند، افزود: هم اکنون بعضی از  بانک ها مانند ملت، 
ملی، تجارت و ... در ســاخت این پالایشــگاه و پتروپالایشگاه شریک 

هستند.

معاون وزیر نفت:
کسریگازدرزمستانبه۱۹۰میلیونمترمکعب

کاهشمییابد
معاون وزیر نفت با بیان اینکه تلاش کردیم تــا ۳ ماه آینده ۴۵ میلیون 
مترمکعب بیش از پارســال گاز تولیــد کنیم، گفت: کســری گاز در 
زمستان امســال از ۲۲۰ میلیون مترمکعب به ۱۹۰ میلیون مترمکعب 

کاهش می یابد.
به نقل از وزارت نفت، هوشــنگ فلاحتیان در برنامــه تلویزیونی »میز 
اقتصاد« به مناســبت هفته دولت اظهار کرد: مردم در زمســتان سال 
گذشــته همکاری خوبی در مصرف گاز داشــتند تا گرفتار قطعی گاز 
نشــویم. تعرفه ها را با در نظر گرفتن تاب آوری اقتصاد خانوارها تعیین 
کردیم.معــاون برنامه ریزی وزیر نفــت افزود: مشــترکانی که در پله 
دوازدهم مصرف گاز قرار دارند و بسیار پرمصرفند باید قیمت تمام شده 

گاز را بپردازند.
فلاحتیان گفت: تلاش کردیم تا ســه ماه آینده ۴۵ میلیون مترمکعب 
بیش از پارسال گاز تولید کنیم. کســری گاز در زمستان امسال از ۲۲۰ 

میلیون متر مکعب به ۱۹۰ میلیون مترمکعب کاهش می یابد.
وی اظهار کرد: میزان صــادرات میعانــات گازی را از کمتر از ۱۰ هزار 

بشکه در روز به بیش از ۲۰۰ هزار بشکه رساندیم.

چشماروپابهنفتوگازایرانوونزوئلااست
مدیرکل اســبق امور خزر و آســیای میانه وزارت نفت گفت: چنانچه 
اروپا به خواسته ونزوئلا پاســخ مثبت ندهد، با توجه به اینکه دورنمای 
بازگشت ایران به بازارهای رســمی انرژی اروپای شمالی خوش بینانه 

نیست، مردم اروپا زمستان سختی را باید بگذرانند.
محمود خاقانی، درباره اوضــاع کمبود انرژی در اروپــا و امکان تامین 
انرژی از ســوی صادرکنندگان نفــت و گاز اظهار داشــت: اروپائی ها 
پیش بینی می کنند اگر سرمای زمســتان امسال مثل گرمای تابستان 
امسال باشــد با کمبود انرژی و گرانی انرژی بیش از قبل مواجه باشند. 
درحال حاضر حدود ۸۰ درصد واردات گاز اروپا از روسیه کاهش یافته 
است. اروپا ســعی دارد که آمریکا را متقاعد کند و از ایران و ونزوئلا برای 
جبران کســری واردات گاز طبیعی و نفت خام از روســیه بهره برداری 

کند.
وی ادامه داد: اروپا می داند در کوتاه مدت امــکان واردات گاز از ایران را 
ندارد، بخصوص اینکه ایران برای مصرف داخلی نیز با کســری تامین 
امنیت گاز طبیعی دســت به گریبان است. از ســوی دیگر گازپروم با 
توافقی که اخیرا با وزارت نفت ایران کرده اســت به اعتقاد بســیاری از 
کارشناســان بر صنعت نفت و گاز ایران تســلط ویژه ای خواهد داشت. 
درارتباط با واردات نفت خام از ایران نیز اروپــا نمی تواند امید چندانی 
داشته باشد، زیرا  بیشترین حجم نفت خام ایران توسط کاسبان تحریم 

و دورزنندگان تحریم به مقصد چین پیش فروش شده است.
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رئیس کل بیمه مرکزی مطرح کرد

جزئیاتپرداختآنلاینخسارتتصادفزیر۲۰میلیون

خریدار   رئیس کل بیمه مرکــزی با بیان اینکه 
طرح کروکی آنلاین مبنی بر پرداخت خســارت 
تصادف زیر ۲۰ میلیون تومان طی دو تا سه هفته 
آینده رونمایی می شود، گفت: حق بیمه اربعین را 
ثابت نگه داشتیم و نســبت به میزان دو سال قبل 

تغییری نکرده است.
مجید بهزادپور  در نشســت خبــری خود اظهار 
کرد: حق بیمه تولیدی در کشــور را معادل ۲۷.۴ 
میلیارد دلار است که سهم صنعت بیمه ایران در 
دنیا ۰.۴ درصد اســت.وی افزود: حق بیمه سرانه 
در ایران نیز ۳۲۲  میلیارد دلار اســت. همچنین، 

ضریب نفوذ بیمه نیز ۲.۴ درصد است. 
رئیس کل بیمــه مرکزی گفت: در ســال ۱۴۰۰ 
حق بیمــه تولیدی معــادل ۱۱۵ هــزار میلیارد 
تومان که ۴۱ درصد رشد داشــته است. در ۴ ماه 
۵۴.۵ هزار میلیارد تومان که نسبت به مدت زمان 

مشابه سال قبل ۷۳ درصد رشد داشته است. 
بهزادپور ادامه داد: تعداد موارد خسارت پرداختی 
سال گذشــته ۵۲.۵ میلیون فقره بوده که ۴۴.۶ 
درصد رشد داشــته و این میزان در ۴ ماه ابتدایی 
امسال نیز ۲۳.۶ میلیون فقره بوده که معادل ۵۰ 

درصد رشد داشته است. 
وی تعداد بیمه نامه صادره در ســال گذشــته را 
۷۱.۳ میلیون فقره اعلام کــرد و گفت: این میزان 

حدود ۴.۶ درصد رشد داشته است. 
رئیــس کل بیمــه مرکــزی دربــاره پروژه های 
این صنعــت اظهــار کــرد: یکــی از طرح های 
بیمه مرکــزی، کروکــی آنلاین اســت که برای 
تصادف های زیر ۲۰ میلیون تومان اســت و مردم 
اطلاعات مربوط را وارد می کننــد و بدون نیاز به 

بیمه خسارت خود را دریافت خواهند کرد.

حق بیمه اربعین را افزایش ندادیم 
وی تاکید کرد که این طرح بــا همکاری پلیس و 
صنعت بیمه اجرایی خواهد شــد. قرار بود از این 
طرح در هفته دولت رونمایی شــود که این امر به 
دلیل یکســری مســائل صورت نگرفت و طی دو 
تا ســه هفته آینده از این طرح رونمایی می شود 
که در یکی از اســتان ها به صورت آزمایشی اجرا 

خواهد شد. 
رئیس کل بیمه مرکزی افزود: برای طرح کروکی 
آنلاین، یک سامانه تعریف کردیم که تاکنون پنج 

شرکت بیمه در این سامانه عضو شده اند. 
بهزادپور دربــاره بیمه اربعین نیــز توضیح داد: با 
توجه به امکانــات قانونی حداکثر مســاعدت را 
در زمینه بیمــه اربعین انجام دادیــم  و حق بیمه 
اربعین را نسبت به میزان دو سال گذشته افزایش 

ندادیم و حدود ۳۵ درصد تا ۸۰ درصد میزان ارائه 
خدمات بیمه ای را بیشتر کردیم.

وی پنج محور اصلی ســند تحول صنعت بیمه را 
مبارزه با فساد، توسعه جایگاه صنعت بیمه، تحول 
دیجیتال، نظــارت موثر و کاهــش تصدی گری 
و مقررات زدایــی اعــلام کــرد و گفــت: اینکه 
چگونه بتوانیــم فضای صنعت بیمه را به ســمت 
جوان گرایی ببریم، هفته آینــده تفاهم نامه ای با 
صندوق نوآوری امضا خواهیم کرد. پروژه درمان 
بیمه مرکزی در کنار نسخه الکترونیک را تکمیل 
کردیم. همچنین، سامانه تخلف و تقلب در صنعت 
بیمه نیز آماده شــده که این ســامانه در مرحله 
اول تقلب شناســایی و در مرحله دوم، تقلب را به 

صورت هوشمند پیش بینی می کند.
رئیس کل بیمــه مرکزی با بیــان اینکه به زودی 
نمونــه ای از بیمه نامه تکافل رونمایی می شــود، 
افزود: نظارت هوشــمند جز اصلی ترین اهداف و 
پروژه های صنعت بیمه است که تا پایان سال این 
موضوع را اجرایی خواهیم کرد. ســامانه ارزیابی 
ریسک راننده ها آماده شــده و این سامانه ریسک 

افراد را متناسب با شاخص ها ارزیابی می کند.

 برنامه صنعت بیمه پس از احیای برجام
بهزادپور با اعلام اینکه با هماهنگی با وزارت راه و 
شهرسازی و شهرداری می خواهیم به این سمت 
حرکت کنیم که در مســکن اجتماعی همکاری 
کنیم، ادامه داد: ســرمایه گذاری در صنعت بیمه 
در ســال ۱۴۰۰ معادل ۱۳۰ هزار میلیارد تومان 
و جمع کل دارایی های شــرکت های بیمه و بیمه 

مرکزی حدود ۲۵۰ هزار میلیارد تومان است.
وی درباره تاثیر احیــای برجام بر صنعت بیمه نیز 
گفت: یک دهه اســت که ارتبــاط صنعت بیمه با 
فضای بین الملل قطع اســت و وضعیت بیمه های 
اتکایی تقریبا به صفر رســیده است. اقدام جدی 
برای حضوری پررنگ در فضای بین الملل تقویت 
آموزش اســت. به وزارت امور خارجه پیشــنهاد 

تشکیل میز بیمه در وزارتخانه را داده ایم.
به گفته بهزادپور در ۴ ماهه امســال ۲۱ میلیون 
فقره بیمه نامه صادر شــده که نســبت به مشابه 
سال قبل ۲.۸ درصد رشد نشان می دهد. خسارت 
پرداختی صنعت بیمه در ســال گذشته ۶۵ هزار 
میلیارد تومان بوده، که ۴۸ درصد رشــد داشته، 
در ۴ ماهه امســال این رقم به ۲۱.۴ هزار میلیارد 
تومان رسیده اســت. همچنین در ۴ ماهه امسال 
۵۲.۵ میلیون فقره خســارت به ارزش ۲۱.۴ هزار 
میلیارد تومان پرداخت شده که از رشدی معادل 

۴۶.۲ درصد برخوردار است.

پوشش ۵00 میلیارد دلاری صنعت بیمه
وی در مورد پرتفوی صنعت بیمه بــا بیان اینکه 
در حــال حاضــر بالغ بــر ۵۰۰ میلیــارد دلار از 
دارایی هــای کشــور از قبیــل پتروشــیمی ها، 
کشتی ها، هواپیماها، کارخانه ها و سایر تجهیزات 
کشــور تحت پوشــش صنعت بیمه قرار گرفته 
اســت، گفت: ۷۰ درصد از این پرتفــو متعلق به 
بخش غیردولتی است که درواقع مشابه سال قبل 
بوده، خســارت پرداختی صنعت بیمه هم حدود 
۷۰ درصد مربوط به بخش غیردولتی بوده است. 
در ۴ ماهه ســال جاری هم میزان فروش بیمه  در 
بخش خصوصی بالا رفته و سهم بخش غیردولتی 
به ۸۰ درصد رسیده، در بخش بیمه شخص ثالث 
۸۳.۱ درصد، ســهم بخش غیردولتی بوده است. 
در بخش درمان در ۴ ماهه اول امســال رشــدی 
معادل ۲۷.۲ درصد اتفاق افتاده که نسبت به سال 
قبل انجام شده اســت. در ۴ ماهه اول امسال ۳۸ 

درصد پرتفوی بیمه مربوط به درمان بوده است.
بهزادپــور همچنین در مــورد بیمه های زندگی 
گفت: ســال گذشــته ۱۶ درصد از پرتفوی بیمه 
مربوط به زندگی بوده است در ۴ ماهه اول امسال 
۱۲.۸ دهم درصد بیمه نامه هــا مربوط به زندگی 
بوده، ضریب نفوذ بیمه بر مبنای نســبت فروش 
حق بیمه بــه تولید ناخالص داخلی در کشــور ما 
حدود ۲.۵ درصد اســت. طبق قانــون باید به ۷ 
درصد برســد، در حالی که این هدف بسیار بلند 
اســت و ظرف ۹ ســال  گذشــته از ۲.۱ درصد به 

حدود ۲.۵ درصد رسیده است.

 اتصال بیمه های تکمیلی به طرح
 نسخه نویسی الکترونیک تا ۲ ماه آینده

وی گفت: از مهمترین برنامه هــای بیمه مرکزی 
تکمیل ســامانه مربوط به نسخه الکترونیک است؛ 
طبق هماهنگی های انجام شــده حداکثر تا ۲ ماه 
آینده بیمه تکمیلی نیز به ســامانه سلامت )نسخه 
الکترونیکی( متصل می شود. الان خدمات مربوط 
به بیمه تکمیلی در شرکت های بیمه آنلاین انجام 
می شــود ولی در بیمه های پایه اینطور نیســت و 
بنا داریم حداکثر تا ۲ ماه آینــده بیمه تکمیلی نیز 
به حوزه ســلامت وصل شــود و این کار را با تأمین 
اجتماعی جلو خواهیم برد.رئیس کل بیمه مرکزی 
از انتشــار اوراق بیمه ای در آینده نزدیک خبر داد 
و تصریح کــرد: مقدمات این موضــوع قبلًا انجام 
شــده اســت؛ آئین نامه اوراق بیمه ای تصویب و 
هماهنگی های لازم با بورس نیز انجام شده است؛ 
امیدوارم شــرکت های بیمه با هماهنگی بورس و 
صنعت بیمه، بزودی اوراق بیمه ای را منتشر کنند.

کارآفرین

ســهراب صادقــی با اشــاره به 
اســتقبال خــوب مشــتریان از 
دومین دوره برگزاری جشــنواره 
نیک آفریــن گفت: بــا توجه به 
تجربه نخســتین دوره برگزاری 
جشــنواره نیک آفرین، دومین 
دوره این جشنواره نیز با استقبال 

مشتریان روبه رو شده است.
به گزارش روابــط عمومی بانک 
کارآفریــن، ســهراب صادقــی 
معاون مدیرعامــل در امور بانکی 
در گفــت و گویــی در خصوص 
جشنواره نیک آفرین بابیان این 
خبر افزود: در برگزاری جشنواره 
حساب های قرض الحسنه نیک 
آفرین، هدف اصلی ترویج سنت 
حسنه قرض الحسنه و به تبع آن 
افزایش توان بانــک در پرداخت 
تســهیلات قــرض الحســنه به 

متقاضیان است.
وی تصریح کرد: در کنار فعالیت 
های عام المنفعــه بانک در حوزه 
مســئولیت هــای اجتماعی با 
محوریــت ســاخت مــدارس و 

هنرســتان در مناطق 
کمتر برخوردار کشور، 
بخش زیــادی از منابع 
قرض الحســنه صرف 
تســهیلات  اعطــای 
ازدواج به جوانان شده 
اســت. بــرای نمونه از 

محل همین منابع که از ســوی 
مشتریان گرانقدر و خیرخواه در 
بانک ســپرده گذاری شــده اند، 
بانک کارآفرین از ســال گذشته 
تا کنــون حــدود ۲.۵۰۰ فقره 
تســهیلات ازدواج به ارزش بیش 
از ۱.۴۰۰ میلیارد ریال به جوانان 
عزیز در سراســر کشور پرداخت 

کرده است.
صادقــی با اشــاره بــه برگزاری 
دومیــن دوره جشــنواره نیک 
آفریــن تصریــح کرد: در ســال 
۱۳۹۹ ترویج سنت حسنه قرض 
الحسنه و ارائه تســهیلات ارزان 
قیمــت بــه ویــژه در چارچوب 
اعطای تسهیلات قرض الحسنه 
ازدواج جوانان مــورد توجه قرار 

گرفــت و بــر همیــن 
اســاس و بــه منظور 
افزایش تــوان بانک در 
اعطای این تســهیلات 
و نیــز جــذب منابــع 
از  الحســنه  قــرض 
نیک اندیش  مشتریان 
در سراسر کشــور، مطابق مجوز 
اخــذ شــده از بانــک مرکزی، 
برای نخســتین بار، جشــنواره 
حســاب های قــرض الحســنه 
پس انــداز ریالی تحــت عنوان 
جشــنواره نیک آفریــن برگزار 
شــد. معاون امور بانکی تصریح 
کــرد: از دیگر اهــداف برگزاری 
جشــنواره نیک آفریــن در کنار 
انجام فعالیت هــای عام المنفعه 
و خیریه بــا محوریت ســاخت 
مدارس و هنرســتان در مناطق 
کمتر برخوردار کشــور، اعطای 
تســهیلات ازدواج و فرزندآوری 
است. در سال گذشــته و از محل 
منابع نیک آفرین حدود ۲.۵۰۰ 
فقره تســهیلات ازدواج به ارزش 

بیش از ۱.۴۰۰ میلیــارد ریال به 
جوانان در سراسر کشور پرداخت 
شــده اســت.صادقی در ادامــه 
تاکید کــرد: همچنیــن با هدف 
اشتغال زایی پایدار برای جوانان 
در سراســر کشــور بــا اولویت 
نقاط کمتر برخــوردار، به تازگی 
بانک کارآفریــن و ۷ بانک دیگر 
تفاهم نامــه ای با ســتاد اجرایی 
فرمان امام و بنیاد برکت به ارزش 
بیش از ۴۰۰ هــزار میلیارد ریال 
امضا کرده اند که مقرر شده است 
تا پایان ســال ۱۴۰۲ در بیش از 
۴۰۰ شهرستان و ۱۰هزار و ۲۰۰ 
روستا در اقصی نقاط کشور طرح 
های اشــتغال زایی پایدار برای 
مردم ایجاد شــود.به گفته وی، 
با اخذ مجــوز از بانــک مرکزی 
دومین دوره جشــنواره عملیاتی 
و در حال اجراست که با استقبال 
خوبی نیــز همراه بــوده و حدود 
۴.۵۰۰ حســاب قرض الحسنه 
پس انداز جدیــد در بانک افتتاح 

شده است.
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